

**Translation of the official designation received in April 2023 by
City of Hamburg, Department of Justice and Consumer Protection according to
Art 37 Regulation (EU) 2017/625**

(only valid in conjunction with the original notification dated April 24, 2023)

Eurofins Dr. Specht Express Testing &
Inspection GmbH
Am Neuländer Gewerbepark 2
21079 Hamburg

Amt für Verbraucherschutz
Abteilung V1 Lebensmittelsicherheit und
Veterinärwesen
Billstraße 80A
D-20539 Hamburg
Telefon: 040-428-37-3621

For informational purposes only:

District Office in Harburg
Department of Consumer Protection,
Trade and Environment
Harburger Rathausplatz 4
21073 Hamburg

Carina Kaschner
E-Mail: carina.kaschner@justiz.hamburg.de

24. April 2023
Ref.: G531---09.02/03,003

1. Change-Notification

Eurofins Dr.Specht Express Testing & Inspection GmbH

Your application dated March 21, 2023

Dear Sir or Madam,

by letter dated March 21, 2023, you requested a change to the existing designation notification of July 18, 2022, due to a changed Name of the GmbH after a merger with another company. With the documents submitted on March 21, 2023, you have proven that there have been no other relevant changes than the name.

The designation notice of July 18, 2022 is therefore changed as follows:

1. The previous name **Eurofins Dr.Specht Express GmbH** will be changed to **Eurofins Dr.Specht Express Testing & Inspection GmbH**.
2. The other regulations from the designation notification of July 18,2022 remain unchanged.
3. This Notification is subject to fees. The costs will be determined in a separate notice.

Reasons:

I.

On January 6th, 2023 you announced that a merger of Eurofins Dr Specht Express GmbH with another company was planned on April 1st, 2023 and that this would lead to a name change. On March 21, 2023, you announced the new expected name and requested a change to the designation notification. On April 20, 2023, you submitted the final name as well as a current extract from the commercial register (HRB 107194) and proof of the purchase contract.

II.

1. In accordance with Article 37 of Regulation (EU) 2017/625 on official controls and other official activities to ensure the application of food and feed law and the regulations on animal health and welfare, plant health and plant protection products, official laboratories must be designated which carry out laboratory analyses, tests and diagnoses as part of official controls and other official activities.
2. According to Article 39 (2) of Regulation (EU) 2017/625, the competent authorities are entitled to make changes to the designation notification as far as this is necessary to adjust or sustain the designation in accordance with the requirements of Regulation (EU) 2017/625. In light of this, the implemented changes to the notification are necessary.
3. This notification is subject to fees and will be billed based on expenses in accordance with the fees regulation for the public health system.

Advice on legal remedies:

You can lodge an appeal against this notification with the department mentioned in the heading of the present letter within one month after it is announced.

Sincerely

Carina Kaschner



Freie und Hansestadt Hamburg

Behörde für Justiz und Verbraucherschutz

Behörde f. Justiz u. Verbraucherschutz, Billstraße 80A, 20539 Hamburg

Eurofins Dr. Specht Express Testing &
Inspection GmbH
Am Neuländer Gewerbepark 2
21079 Hamburg

Amt für Verbraucherschutz
Abteilung V1 Lebensmittelsicherheit und
Veterinärwesen
Billstraße 80A
D – 20539 Hamburg
Telefon: 040-428-37-3621

Carina Kaschner
E-Mail: carina.kaschner@justiz.hamburg.de

Nachrichtlich:

Bezirksamt Harburg
Fachamt Verbraucherschutz,
Gewerbe und Umwelt
Harburger Rathausplatz 4
21073 Hamburg

24. April 2023
Az.: G531-09.02/03,003

1. Änderungsbescheid

Eurofins Dr. Specht Express Testing & Inspection GmbH

Ihr Antrag vom 21.03.2023

Sehr geehrte Damen und Herren,

mit Schreiben vom 21.03.2023 beantragten Sie die Änderung des bestehenden Benennungsbescheids vom 18.07.2022, da sich der Name der GmbH nach einer Zusammenlegung mit einer weiteren Gesellschaft verändert hat. Sie wiesen mit den eingereichten Unterlagen vom 21.03.2023 nach, dass sich bis auf den Namen keine weiteren relevanten Änderungen ergeben haben.

Der Benennungsbescheid vom 18.07.2022 wird daher wie folgt geändert:

1. Der bisherige Name **Eurofins Dr. Specht Express GmbH** wird geändert in **Eurofins Dr. Specht Express Testing & Inspection GmbH**.
2. Die übrigen Regelungen aus dem Benennungsbescheid vom 18.07.2022 bleiben unverändert bestehen.
3. Dieser Bescheid ist gebührenpflichtig. Die Kostenfestsetzung erfolgt mit gesondertem Bescheid.

Gründe

I.

Am 06.01.2023 haben Sie mitgeteilt, dass eine Zusammenlegung der Eurofins Dr. Specht Express GmbH mit einer weiteren Gesellschaft zum 01.04.2023 geplant sei und dies zu einer Namensänderung führen werde. Am 21.03.2023 teilten Sie den neuen voraussichtlichen Namen mit und beantragten die Änderung des Benennungsbescheids. Am 20.04.2023 reichten Sie den endgültigen Namen sowie einen aktuellen Auszug aus dem Handelsregister (HRB 107194) und den Nachweis über den Kaufvertrag ein.

II.

1. Gemäß Art. 37 Verordnung (EU) 2017/625 über amtliche Kontrollen und andere amtliche Tätigkeiten zur Gewährleistung der Anwendung des Lebens- und Futtermittelrechts und der Vorschriften über Tiergesundheit und Tierschutz, Pflanzengesundheit und Pflanzenschutzmittel sind amtliche Laboratorien zu benennen, welche die Laboranalysen, -tests und -diagnosen im Rahmen der amtlichen Kontrollen und anderer amtlicher Tätigkeiten durchführen.
2. Gemäß Art. 39 Abs. 2 Verordnung (EU) 2017/625 sind die zuständigen Behörden befugt, Änderungen am Benennungsbescheid vorzunehmen, soweit dies erforderlich ist, um die Benennung den Anforderungen der Verordnung (EU) 2017/625 entsprechend zu gestalten bzw. aufrechtzuerhalten. Vor diesem Hintergrund sind die vorgenommenen Änderungen des Bescheides erforderlich.
3. Dieser Bescheid ist gebührenpflichtig und wird aufwandsbezogen gemäß der Gebührenordnung für das öffentliche Gesundheitswesen abgerechnet.

Rechtsbehelfsbelehrung:

Gegen diesen Bescheid können Sie innerhalb eines Monats nach Bekanntgabe Widerspruch bei der im Briefkopf genannten Dienststelle einlegen.

Mit freundlichen Grüßen

Carina Kaschner